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Teknisk Udvalgs møde den 4. marts 2015
Mødelokale J 3, Jægerspris kl. 08.15

Referat

27 Godkendelse af dagsorden
Beslutning 
Godkendt.

28 Meddelelser 
Sagsfremstilling
Frederikssund Klimaforening afholder klimamesse i Elværket 2. maj i tilknytning til foreningens arrangement 
"Festival for grøn livsstil".

Pejsecenter med lager og udstilling, Centervej 48, 3600 Frederikssund -  Lokalplan nr. 95. Byggeri og Natur har 
modtaget en ansøgning om etablering af et pejsecenter med lager og udstilling. Udstillingen skal fungere som et 
showroom, hvor kunderne kan se og bestille pejse, pillefyr og skorstene m.m. til levering eller til opstilling hos 
kunderne. Den resterende store del af bygningen skal være et lager for de ret tunge og pladskrævende pejse og 
brændeovne.

Cykelstien mellem Jægerspris og Kulhuse.

Frist for at søge Statens cykelpulje er 16. marts 2015.

Der søges til 1. etape af Kulhusstien til en samlet sum af 3.700.000.

Heraf udgør et eventuelt tilskud 40% = kr. 1.480.000

Egenbetaling udgør kr. 2.220.000.
1. etape udgøres af følgende strækninger:
■ Ca. 350 m på Hovedgaden mellem rundkørslen ved Parkvej og Kulhusvej. Udvidelse af eksisterende sti på 
nordside med ca. 1 m i bredden for etablering af dobbeltrettet fællessti
■ Krydsningspunkt ved overgangen mellem Hovedgaden og Kulhusvej
■ Ca. 900 m på dobbeltrettet cykelsti på Kulhusvej i vestsiden
■ Krydsningspunkt på Kulhusvej, hvor 1. etape slutter, da der pga. bebyggelse ikke er plads til at fortsætte stien 
på vestsiden
Det vurderes ikke muligt at fortsætte den dobbeltrettede fællessti på nordsiden af Hovedgaden i en dobbeltrettet 
cykelsti på østsiden af Kulhusvej efter svinget, og dermed undgå de to krydsningspunkter, pga. slottets arealer 
og skov/stengærde, som er beliggende tæt på vejarealet.
Ønskes yderligere sti etableret er næste naturlige delstrækning yderligere ca. 800 m. Meromkostning anslås til 
kr. 2.600.000. Heraf tilskudsandel på 1.040.000 og egenbetaling på 1.560.000.

Udvalgets "naturtur" er fastlagt til den 26. maj. Der indkaldes i kalenderen og programmet udsendes medio maj.

Beslutning
Orientering givet.

• Bilag orienteringssag Kulhussti.pdf 
29 Tværfaglig virksomhedsservice 

Sagsfremstilling
Der har siden det nuværende Byråds tiltræden været fokus på at optimere kommunens service for eksisterende 
og potentielle virksomheder i kommunen. Man ønsker at fastholde eksisterende virksomheder samt tiltrække 
nye.

På det tekniske område er der skabt et tværgående team under navnet ErhvervPlus. Teamets sammensætning 
og hidtidige indsats fremgår af bilag 1.

På beskæftigelsesområdet er der formuleret en overordnet målsætning om en tættere kontakt og styrket dialog 
med virksomhederne. Beskæftigelsesområdets hidtidige indsats og fremadrettede strategi fremgår af bilag 2.

Som virksomhed opfatter man ofte kommunen som en samlet enhed. Der er derfor påbegyndt etablering af et 
tværfagligt samarbejde mellem det tekniske område og beskæftigelsesområdet. Begge er i tæt dialog med
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erhvervslivet, og det har vist sig hensigtsmæssigt, at de enkelte områder har kendskab til - og forståelse for de 
services der ydes. Parallelt hermed samarbejder erhvervskoordinatoren også tæt med FE.

Det tværfaglige kommunale samarbejde har nu løbet over godt et år med et stadigt mere udbygget samarbejde 
mellem Jobcenteret og erhvervs koord in ato ren i den tekniske stab. Der er tale om en stabil platform, der kan 
anvende som afsæt for det videre arbejde.

For så vidt angår de to kommunale områder er der tale om to forskellige kulturer med forskellig tilgang til 
virksomhedsservice. Hvis man ønsker at fortsætte af et spor med fokus på en stadig mere optimeret samarbejde 
med erhvervslivet, vil det være nødvendigt, at de to områder i højere grad får en fælles forståelse for 
kommunikation med virksomheder og en ensartet servicekultur. Det anbefales desuden, at Frederikssund 
Erhverv knyttes endnu tættere til det fremadrettede arbejde.

Det tekniske område og beskæftigelsesområdet har derfor formuleret en vision og 4 strategier, der kan optimere 
kommunens service til virksomhederne yderligere.

Vision
Frederikssund Kommune ønsker i samarbejde med FE at give lokale virksomheder og iværksættere en proaktiv, 
professionel og løsningsorienteret service, der giver virksomhederne de bedst mulige vilkår for at udøve deres 
erhverv.
Strategier
1. Kommunens virksomhedsservice er ét team på tværs af områder
• Kommunens snitflader med erhvervslivet identificeres
• Alle medarbejdere hvis primære opgave er virksomhedsservice/kontakt deltager i en matrix 

organisering/netværk. Gruppen - ambassadørkorpset opkvalificeres i forhold til opgaven. (Forståelse for og 
kommunikation med virksomheder).

• Løbende koordinering af alt virksomhedsrelateret arbejde via en tværgående virksomhedsenhed bestående 
af repræsentanter for FE, Jobcenteret og Erhvervsteamet i teknik.

• Vidensdeling

2. Optimering af den administrative praksis i kommunen
• En e-mail, et telefonnummer, en eller flere synlige kontaktpersoner som indgang for erhvervslivet
• Erhvervssager opprioriteres i sagsbehandlingen
• Svar inden 48 timer -  fra fagperson -  om hvordan sagen vil blive løst samt tidsplan foreløbig tidsplan for 

sagsbehandlingen
• Ambitiøse og realistiske sagsbehandlingstider for alle kerne ydelser
• Kommunikere kendte sagsbehandlingstider og vilkårene for samme

3. Kommunen og FE kommer til virksomhederne
• Aktiv opsøgende overfor nye -  og vækstvirksomheder
• Etablering af lokalt netværk for iværksættere
• Etablering af mentorordning for iværksættere og virksomheder med vækstpotentiale
• Afholder dialogmøder, temamøder m.m.
• Aktiv deltagelse i virksomhedsnetværk m.v.

4. Vi lytter til virksomhederne
• Virksomhederne inddrages i opstilling af servicestandarder og sagsbehandlingstider
• Vi måler løbende virksomhedernes tilfredshed med den konkrete sagsbehandling.

For så vidt angår strategien vedrørende kommunens virksomhedsservice set i et tværfagligt perspektiv tages det 
første konkrete skridt i forhold til at styrke den fælles servicekultur i Frederikssund kommune ultimo april 2015. 
Her afholdes i samarbejde med KL en workshop for relevante medarbejdere og ledere i kommunen samt 
Frederikssund Erhverv, der skal drøfte og konkretisere strategierne for servicekulturen og samarbejdet på tværs. 
Workshoppen er en udløber af kommunens deltagelse i det politiske partnerskab med KL om styring af 
beskæftigelsesindsatsen hvor Vækstudvalget prioriterede virksomhedsservicen som et af de tre fokuspunkter 
der skulle arbejdes videre med.

Økonomi
Strategier og tiltag forudsættes finansieret inden for den eksisterende budgetramme. 

Indstilling
Direktøren for Erhverv, Teknik og Miljø indstiller til Vækstudvalget og Teknisk Udvalg, a t:
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1. Administrationen og Frederikssund Erhverv igangsætter arbejdet med udmøntning af de 4 strategier
2. Arbejdet ledes af erhvervskoordinatoren i det tekniske område

Beslutning
Godkendt.

• Bilag 1 Status på ErhvervPlus
• Bilag 2 - uddrag fra Beskæftigelsesplan 2015

30 Symbiose Frederikssund - Status og Fremtidig indsats 
Sagsfremstilling
Symbiose Frederikssund-projektet blev igangsat af Byrådet i 2014 og løber til og med 2015. Symbiose 
Frederikssund har til formål at være katalysator for bæredygtig vækst og innovation i kommunens virksomheder. 
Projektet understøtter lokale virksomheder i et samarbejde omkring udnyttelse af rest- og spildstrømme med det 
formål at reducere ressourceforbruget, øge genanvendelsen og herved forbedre virksomhedernes 
konkurrenceevne.

Symbiose Frederikssund blev etableret i et samarbejde mellem Vestforbrænding l/S, Haldor Topsøe, 
Frederikssund Forsyning, Frederikssund Erhverv og Frederikssund Kommune.

Af bilag 1 fremgår de projekter og aktiviteter Symbiose Frederikssund har faciliteret og deltaget i 2014.

Styregruppen for Symbiosen Frederikssund har i december 2014 taget aktivitets I i sten til efterretning og 
anbefaler, at symbioseinitiativet - der har identificeret og igangsat en række tiltag, afsøgt nye metoder og 
netværk, der har potentiale til at understøtte bæredygtig vækst - videreføres gennem to konkrete fondsstøttede 
projekter, der er helt centrale for Frederikssund og som udbreder vores lokale initiativ til 
hovedstadsregionen/Danmark.

De to projekter e r :

1. Biogas 2020 - et projekt under Interreg Øresund, Kattegat, Skagerak-regionen (ØKS)
2. Symbiose Region Hovedstaden - EU's regionalfond

De to projekter fremgår af bilag 2 og 3.

Styregruppen tilknyttet Symbiose Frederikssund anbefaler, at Frederikssund Kommune træder ind i de to 
projekter, der vurderes at have stor relevans
for Frederikssund kommune og på fin vis viderefører aktiviteterne fra det hidtidige symbiosesamarbejde. 

Symbiose Frederikssund-projektet slutter ved årsskiftet.

Direktør for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller til Vækstudvalget at anbefale over for Økonomiudvalget og 
Byrådet, at:

1. Status for Symbiose Frederikssund tages til orientering.
2. Frederikssund Kommunes deltagelse i de to projektansøgninger godkendes, idet Projekt Biogas 2020 

forankres i Frederikssund Kommune, teknik og miljøafdelingen og medfinansieres gennem medgået tid, 
svarende til 0.5 mio. kr. og et kontant bidrag på 0.5 mio. kr. årligt i de tre projektår og projekt Symbiose 
Region hovedstaden forankres i Frederikssund Erhverv og medfinansieres af Frederikssund kommune 
gennem medgået tid, svarende til 0.3 mio. kr. årligt i de tre projektår.

3. Det kontante bidrag finansieres inden for eksisterende ramme i teknik, miljø og erhverv.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv fremsender sagen til orientering for Teknisk Udvalg.

Beslutning
Orientering givet.

• Bilag 2 Biogas 2020 et projekt under Interreg Øresund
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• Bilag 3 Symbiose Region Hovedstaden
• Bilag 1 Symbiose Frederikssund status 

31 Trafikplan - Veiklassificerina
Lovgrundlag
Vejloven

Sagsfremstilling
Orientering om den igangværende trafikplanlægning - koordinator for Vej og trafik Henriette Andersen og 
trafikplanlægger Wael Mahmoud El-Mahmoud orienterer om administrationens indledende overvejelserom 
vejklassificeringer.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø fremlægger sagen til orientering for Teknisk Udvalg

Beslutning
Orientering givet.

32 Budaetproces 2016 
Sagsfremstilling
Formålet med denne sagsfremstilling er, at give fagudvalgene en orientering omkring status på budgetprocessen 
på et relativt tidligt tidspunkt i forløbet.
Administrationen har siden budgetvedtagelsen i oktober 2014 arbejdet med at udvikle en mere tværgående 
budgetproces, hvor der samtidig fortsat er mulighed for at fremkomme med forslag indenfor eget fagchefområde. 
Målet er effektivisering af kommunens drift for i alt kr. 90 mio.
Arbejdet med at opnå budgetforbedringerne er baseret på de politiske principper, som er vedtaget af byrådet d. 
17. december 2014:

1. Det økonomiske rationale og værdien for borgerne er det bærende princip for alle vurderinger.
2. Færrest mulige kommunale kvadratmeter til de bæredygtige tilbud. Bæredygtighed vurderes ud fra 

økonomi, kvalitet og serviceniveau. Det bærende princip er, at alle kvadratmeter er fælles og at den 
maksimale udnyttelse af kvadratmeterne skal sikres i alle timer af døgnet.

3. Baseret på en vurdering af det økonomiske rationale anvendes ny teknologi i størst muligt omfang.
4. Kommunens indkøb og service udføres så effektivt som muligt, herunder skal markedsprøvning som 

redskab altid vurderes på relevante områder.
5. Tværgående fokus - organisering ud fra en vurdering af den mest optimale økonomisk- og 

kvalitetsmæssige løsning.

Som indledning til budgetarbejdet, har den nedsatte projektgruppe afholdt drøftelser med hver enkelt fagchef for 
at få udviklet forslag til budgetforbedringer -  her er drøftet potentialer såvel indenfor fagområderne som på tværs 
af områderne.
I lighed med tidligere år arbejder hver fagchef med budgetforslag til mulige budgetforbedringer og omlægninger 
indenfor eget område. Forslagene vil blive kvalificeret frem til fagudvalgenes drøftelser i juni og budgetseminaret 
ligeledes i juni måned.

Fokus på tværgående temaer:
Endvidere arbejdes der som noget nyt i årets budgetproces med øget fokus på tværgående temaer. Der er 
nedsat en række arbejdsgrupper, som arbejder ud fra følgende temaer:
1. Optimering af personalerelaterede udgifter
2. Frivillighed og medborgere
3. Centraliseringsgrad
4. Udnyttelse og indretning af kvadratmetre (Space Management) og funktioner, der supplerer kerneydelsen, 
eksempelvis rengøring, IT, administration og bygningsvedligehold (Facility Management).
5. Indkøb og konkurrence
6. Teknologi
7. Tilpasning i tilbudsviften
Arbejdsgrupperne har udarbejdet en kort status -  1. Handlingskatalog, der er vedlagt som bilag.
Der udarbejdes et 2. handlingskatalog hvor forslagene bliver yderligere belyst, som fremlægges for 
fagudvalgene i juni 2015.

Øget og tidlig inddragelse:
Det fremgår af budgetaftalen, at der skal sikres inddragelse af såvel medarbejdere som borgere i overvejelserne 
omkring effektiviseringerne. Der afholdes derfor to møder med inddragelse af henholdsvis borgere og 
repræsentanter fra MED.
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Torsdag d. 26. marts inviteres ca. 120 repræsentanter fra MED-udvalgene til en temadag med fokus på 
medarbejdernes kvalificering af de temaer og tanker der arbejdes med, samt på at der gives mulighed for at 
fremkomme med nye ideer.
Lørdag d. 18. april afholdes et borger dialog møde, hvor ca. 120 borgere inviteres til en dialog om temaerne i 
budgetprocessen.
Møderne afholdes tidligt i budgetprocessen, så temaerne vil ikke være fyldestgørende belyst og der vil heller 
ikke være konkrete forslag til drøftelse. Formålet med møderne er netop at indgå i en åben dialog med borgere 
og medarbejdere på et tidligt tidspunkt i processen, hvor der ikke er færdige løsninger, men hvor borgere og 
medarbejdere kan tilkendegive deres ideer og holdninger -  og hvor dette kan indgå i arbejdet med at udarbejde 
konkrete forslag til budgetforbedringer.
Begge møder vil blive bygget op omkring et antal temaer -  og deltagerne vil blive grupperet i mindre grupper, 
som følges ad rundt til standene med de ca. 6 temaer. Der vil blive givet en kort introduktion til hvert tema med 
fakta, samt hvad det er vi har tænkt omkring det pågældende emne. Endvidere vil der blive opstillet en række 
udsagn, som deltagerne kan give deres mening tilkende omkring.
Forhåbningen er endvidere, at der kan fremkomme nye forslag og ideer på møderne, som vil kunne nå at blive 
belyst og indgå i den videre budgetproces.

Det videre forløb:
2. Handlingskatalog fremlægges for udvalgene på møderne i juni og indgår i budgetseminaret ligeledes i juni.
I efteråret forløber budgetprocessen som tidligere år med Økonomiudvalgets 1. behandling af budgettet 1. 
september. Budgetforslag sendes i høring i perioden 7.-23. september. I høringsperioden afholdes deret 
borgermøde den 15. september.
Den 25. september kl. 18.00 er der frist for fremsendelse af politiske ændringsforslag.
Budgettet vedtages af Byrådet den 7. oktober.

Økonomi
Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling
Økonomichefen fremsender sagen til orientering for Teknisk Udvalg.

Beslutning
Orientering givet.

• 1. Handlinqskataloq feb
33 Endelig godkendelse vedtagelse af kommuneplantillæg 011 for Pedersholmsparken. 

Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Byrådet vedtog på sit møde den 17. december 2014 at udsende kommuneplantillæg 011 i offentlig høring. 
Kommuneplan tillægget er udarbejdet i forbindelse med lokalplan 075 for Pedersholmparken 8-10 i 
Frederikssund.

Kommuneplantillægget har til formål at ændre bestemmelserne for det rammeområde der omfatter 
Pedersholmparken således at de maksimale bygningshøjde ændres fra 8,5 meter til 12 meter inden for området. 
De øvrige eksisterende anvendelsesbestemmelser fastholdes og de øvrige bebyggelsesregulerende 
bestemmelser om maksimal bebyggelsesprocent og etageareal fastholdes også.

Kommuneplantillægget har været i offentlig høring fra den 22. december 2014 til den 16. februar 2015. Der er i 
høringen ikke indkommet henvendelser om eller indsigelser mod kommuneplantillægget.

Kommuneplantillæg 011 for Pedersholmparken forelægges derfor til endelig vedtagelse uden ændringer i forhold 
til det forslag der blev offentliggjort. Tillægget vedlægges dagsordenen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling:
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Kommuneplantillæg nr. 011 vedtages endeligt.

Beslutning
Anbefales.



Side 6

| • Kommuneplantillæg 011 for Pedersholmparken i Frederikssund 
34 Endelig vedtagelse af lokalplan 075 for Pedersholmparken 8-10 i Frederikssund. 

Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Byrådet vedtog den 17. december 2014 at offentliggøre et forslag til lokalplan 075 for Pedersholmparken 8-10 i 
offentlig høring.

Lokalplanforslagets formål er at sikre, at en eksisterende virksomhed i den sydlige del af erhvervsområdet 
Pedersholmparken kan gives de nødvendige muligheder for udbygning.

Lokalplanen har været i offentlig høring fra den 22. december 2014 til den 16. februar 2015. I 
offentlighedsperioden er der ikke indkommet henvendelser om eller indsigelser til lokalplanen.

Lokalplanen forelægges derfor til endelig godkendelse uden ændringer. Lokalplanen vedlægges som bilag.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Lokalplan 075 for Pedersholmparken 8-10 vedtages endeligt.

Beslutning
Anbefales.

• Lokalplan 075 for Pedersholmparken 8-10
35 Forslag til Lokalplan 074 for Bvbierqqård i Sundbvlille og Kommuneplantillæg 015 med tilhørende 

miliøscreeninqer
Lovgrundlag
Planloven og Lov om miljøvurdering af planer og programmer.

Sagsfremstilling
Administrationen fremlægger hermed forslag til lokalplan nr. 074 for Bybjerggård i Sundbylille og 
Kommuneplantillæg 015 med tilhørende miljøscreeninger.
Lokalplanen er udarbejdet med henblik på en ønsket udvidelse, af Bybjerggårds bed and breakfast aktiviteter, på 
sin nuværende adresse. Lokalplanen åbner mulighed for, at området kan anvendes til bolig, ferieboliger og kro 
med dertilhørende aktiviteter, værelsesudlejning, lokaleudlejning (til f.eks. fest, konference og kursusaktiviteter), 
restaurant og café.
Virksomheden ønsker at opføre en bygning i forlængelse af eksisterende bebyggelse. Den nye tilbygning skal 
indeholde nye værelser til udlejning, reception samt opholdsrum. Tilbygningens og aktiviteternes omfang 
betyder, at en ny lokalplan for området er nødvendig.
Administrationen har derfor udarbejdet en ny lokalplan 074 for Bybjerggård i Sundbylille, der åbner mulighed for 
en tilbygning i forlængelse af den eksisterede bebyggelse og at virksomheden kan drives som en kro.
I forbindelse med lokalplanarbejdet er der foretaget en trafiktælling på Sundbylillevej 42, for at undersøge den 
nuværende trafikintensitet. På baggrund af undersøgelsen er det konkluderet, at trafikintensiteten på 
Sundbylillevej er meget lav og at en øget aktivitet på Bybjerggård ikke vil påvirke trafikken i Sundbylille by 
væsentligt.
Sideløbende er et tillæg til Kommuneplan 2013-2025 udarbejdet med en ny kommuneplanramme LB 2.4 
Bybjerggård. Kommuneplanrammen omfatter kun lokalplanområdet. Inden for det nye rammeområde LB 2.4 må 
området anvendes til landsby, bolig- og kro-formål med dertilhørende aktiviteter, cafe, restaurant og ferieboliger. 
Kommuneplanrammen er således ændret fra LL 2.0 med en anvendelse til jordbrugsformål (landbrug, gartneri 
og skovbrug) og LB 2.1 med anvendelse til landsby, bolig- og erhvervsområde, offentligt formål, med tilhørende 
kollektive anlæg til brug for områdets beboere.
Der er foretaget en miljøscreening af lokalplanforslaget og kommuneplantillægget i henhold til lov om 
miljøvurdering af planer og programmer. På baggrund af screeningerne og de udførte undersøgelser er det 
administrationens vurdering, at lokalplanforslaget samt kommuneplantillægget ikke vil medføre væsentlig 
indvirkning på miljøet i forhold til tidligere gældende planlægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en 
miljøvurdering af lokalplanforslaget og kommuneplantillægget. Dette skyldes, at lokalplanen og 
kommuneplantillægget kun omfatter et mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, 
som loven omhandler, ikke vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr.1.
Lokalplanforslaget, kommuneplantillægget og screeningerne vedlægges dagsordenen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.
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Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Forslag til lokalplan nr. 074 for Bybjerggård i Sundbylille fremlægges i offentlig høring i 8 uger i henhold 
til gældende lovgivning.

2. Der ikke foretages en egentlig miljøvurdering af lokalplanen. Beslutningen herom offentliggøres sammen 
med lokalplanforslaget.

3. Forslag til Kommuneplantillæg nr. 015 fremlægges i offentlig høring i 8 uger i henhold til gældende 
lovgivning.

4. Der ikke foretages en egentlig miljøvurdering af kommuneplantillæget. Beslutningen herom offentliggøres 
sammen med forslaget.

Beslutning
Anbefales.

• Lokalplan 074 for Bybjerggård i Sundbvlille ny
• Miliøscreenina Lokalplan
• Kommuneplantillæg 015
• Miliøscreening kommuneplantillæg

36 Forslag til Lokalplan 077, Hasselhøivei 1 og Kommuneplantillæg 014 med tilhørende miliøscreeninaer 
Lovgrundlag
Planloven og Lov om miljøvurdering af planer og programmer 

Sagsfremstilling
Administrationen fremlægger hermed forslag til lokalplan nr. 077 for Femhøj og Kommuneplantillæg 014 med 
dertilhørende miljøscreeninger.
Lokalplanen for Femhøj giver mulighed for at anvende ejendommen til kro og kursuscenter med dertilhørende 
aktiviteter herunder værelses- og lokaleudlejning, cafe og restaurant.
Kommunen solgte Femhøj (en forhenværende skoleejendom) i december 2014 til en investor og ejerne af 
Gerlev Kro. Salget var betinget af, at de kunne anvende ejendommen til værelsesudlejning blandt andet i 
forbindelse med aktiviteter på Gerlev Kro. Det er en anvendelse der udløser en lokalplan, hvorfor et forslag til ny 
lokalplan er udarbejdet, der giver mulighed for dette.
Sideløbende er et tillæg til Kommuneplan 2013-2025 udarbejdet med en ny kommuneplanramme LE 6.3 ved 
Femhøj, der kun omfatter lokalplanområdet. Kommuneplanrammen for området er ændret fra at være til 
jordbrugsformål (landbrug, gartneri og skovbrug) til at omfatte kro og kursuscenter med dertilhørende aktiviteter 
herunder værelses- og lokaleudlejning, cafe og restaurant.
Der er foretaget en miljøscreening af lokalplanforslaget og af kommuneplantillægget i henhold til lov om 
miljøvurdering af planer og programmer. På baggrund af screeningen og de udførte undersøgelser er det 
administrationens vurdering, at lokalplanforslaget samt kommuneplantillægget ikke vil medføre væsentlig 
indvirkning på miljøet i forhold til tidligere gældende planlægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en 
miljøvurdering af lokalplanforslaget og kommuneplantillægget. Dette skyldes, at lokalplanen og 
kommuneplantillægget omfatter et mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, som 
loven omhandler, ikke vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr.1.
Lokalplanforslaget, kommuneplantillægget og screeningerne vedlægges dagsordenen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Forslag til lokalplan nr. 077 for Femhøj fremlægges i offentlig høring i 8 uger i henhold til gældende 
lovgivning.

2. Der ikke foretages en egentlig miljøvurdering af lokalplanen. Beslutningen herom offentliggøres sammen 
med lokalplanforslaget.

3. Forslag til Kommuneplantillæg nr. 014 fremlægges i offentlig høring i 8 uger i henhold til gældende 
lovgivning.

4. Der ikke foretages en egentlig miljøvurdering af kommuneplantillægget. Beslutningen herom 
offentliggøres sammen med forslaget.

Beslutning
Anbefales.

• Lokalplan 077 for Femhøj ny
• Miliøscreenina Lokalplan
• Kommuneplantillæg 014 for Femhøj
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| • Miliøscreenina Kommuneplantillæg
37 Navngivning af to veie ved Svanholm

Lovgrundlag
LBK. Nr. 1080 Bekendtgørelse af lov om bygnings- og boligregistrering og Bekendtgørelse om vejnavne og 
adresser Nr. 436 af 2. maj 2014.

Sagsfremstilling
Den indgåede aftale om Adresseprogrammet mellem regeringen og KL, betyder at der påhviler kommunerne en 
adresseregistreringsopgave i 2015. I et samarbejde med borgere og virksomheder skal kommunen blandt andet 
registrere adresser for indgangspartier ved bygninger og virksomheder, som i dag kun har én fælles adresse.
I den forbindelse ansøger Toke Baillie, formand for K/S Jarnved, på vegne af virksomheden Svanholm Gods 
storkollektiv v/ K/S Jarnved om to nye vejnavne, for at kunne nummerere alle deres bygninger og 
indgangspartier.
I dag har fem bygninger på ejendommen adresserne Svanholm Alle 2, 2A, 2B, 2C og 2E. 34 bygninger skal 
nummereres, hvortil mange af bygninger også har flere indgange. På grund af omfanget af bygninger og 
indgange, er det ikke muligt, at fortsætte med det eksisterende nummereringssystem.
To nye vejnavne vil give mulighed for, at nummerere de enkelte bygninger, og vil samtidig give mulighed for en 
logisk alfabetisk underinddeling af deres indgange.
Ansøger foreslår Svanholm Gods til de interne veje på godsområdet og Svanholm Møllevej til vejen der fører 
hen til to vindmøller. Navnene er valgt, på baggrund af det sted, som de fører hen til. Af bilaget fremgår hvilke 
veje, der ønskes navngivet.
Alle medejere af Jarnved K/S har været med til at vedtage de to vejnavne Svanholm Gods og Svanholm 
Møllevej.
Egnsmuseet Færgegården har ingen indvendinger imod forslagene.
Historisk Arkiv Jægerspris har ingen kommentarer til forslagene.
Lokalhistorisk Forening i Jægerspris synes godt om navnet Svanholm Gods. Formanden Annemette Aarøe 
Jensen oplyser, at der aldrig har været kornmøller på Svanholm Gods, men at disse var placeret i de mindre 
landsbyer omkring Svanholm Gods og vandmøller langs Kundby å. Derfor foreslår Lokalhistorisk Forening i 
Jægerspris, at vejen ud til vindmøllerne i stedet navngives Vindmøllevej.
Administrationen har undersøgt, at der inden for samme postnummer, ikke allerede findes identiske vejnavne 
med Svanholm Gods, Svanholm Møllevej eller Vindmøllevej.
I Jægerspris findes veje med navnene Møllevej, Møllehegnet og Mølleparken. Det er administrations vurdering 
at disse navne ikke kan forveksles med de foreslåede navne, der desuden ligger i et andet postnummer.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Træffe afgørelse i sagen.

Beslutning
Teknisk Udvalget godkendte navnene: Svanholm Gods og Svanholm Møllevej

• Bilag Kortoversiat med nve veinavne
38 Udvidelse af bolig. Kirkevej 20, 3630 Jæaerspris

Lovgrundlag
Planloven § 35

Sagsfremstilling
Ansøgning om landzonetilladelse til at udvide en bolig til 317 m2 på Kirkevej 20 i Jægerspris.

På ejendommen er der i dag det oprindelige stuehus samt en bolig i en overflødig driftsbygning. Stuehuset har et 
boligareal på 258 m2 og boligen i den tidligere driftsbygning er på 245 m2.
I stuehuset udlejes der værelser til to familier. Da disse værelser ikke er opdelt brandmæssigt, er der ikke tale 
om to selvstændige boliger, men en bolig hvor der udlejes værelser, så der kan bo to familier.

Ejeren bor i boligen i driftsbygningen. Han ønsker at udvide denne bolig, så at det bliver muligt at udleje 
værelser (en lejlighed) fra den.
Boligen ønskes udvidet ved inddragelse af den eksisterende tagetage i en længe, der ligger op til boligen i 
driftsbygningen.
Da arealet ikke bliver adskilt brandmæssigt fra resten af boligen vil det ikke opfylde kriterierne for en selvstændig 
bolig og der vil teknisk set ikke være tale om en ekstra bolig, selv om værelserne kan udlejes med egen indgang, 
køkken og bad osv.
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Opførelse og anvendelse af bebyggelse som ikke er nødvendig for landbrugsdrift, skovbrug eller fiskeri kræver 
landzonetilladelse, jf. planlovens § 35, stk. 1.
Der kan dog uden landzonetilladelse indrettes én bolig i en overflødig driftsbygning. I den aktuelle sag er en 
længe taget i brug som bolig og vi vurderer derfor, at inddragelse af i en ny længe til boligareal kræver 
landzonetilladelse.
Definition af bolig (byggeloven)
Et boligareal betegnes som en selvstændig bolig, når det er brandmæssigt adskilt fra øvrige boligarealer, og der 
er toilet, bad, køkken og opholdsrum. Den brandmæssige adskillelse kan etableres med en brandmur mellem 
boligerne eller ved at der er en afstand mellem boligerne. Hvis en bygning ikke er opdelt brandmæssigt er der 
tale om én stor bolig.

Jo større en bolig er jo mere attraktivt vil det være at ombygge den, og udleje et eller flere boligarealer der reelt 
fungerer som selvstændige boliger. Hvis der først er givet tilladelser til en stor bolig kræver det hverken 
landzonetilladelse eller byggetilladelse at ombygge og anvende den som to eller flere boliger, når boligarealerne 
ikke er brandmæssigt adskilt. Det er således kun størrelsen af det tilladte boligareal der er bestemmende for 
antallet af udlejningsboliger, når de indrettes uden brandadskillelse.
Administrationspraksis:

Der gives normalt landzonetilladelse til at udvide en bolig i eksisterende byggeri op til ca. 300 m2, når det ikke 
medfører flere boliger på ejendommen, fordi det sjældent har en væsentlig betydning for landskabet eller 
naboer. Der gives normalt ikke landzonetilladelse til at etablere flere boliger på en ejendom, da dette strider mod 
planlovens formål om at hindre byspredning i landzonen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der gives afslag på ansøgningen, da der reelt er tale om etablering af boligareal til en ny bolig.

Beslutning
Kristian Moberg (V) stiller forslag om, at der i den konkrete sag gives dispensation til ansøgte.
For stemte Kristian Moberg (V), Ole Søbæk (C) og Jørgen Bech (V).
Imod stemte Jens Ross Andersen (V), Carsten Cederholm (A), Jesper Wittenburg (A) og Pelle Andersen-Harild 
( 0 ).

Forslaget forkastes.

For fagchefen for Byggeri og Naturs indstilling stemte Jens Ross Andersen (V), Carsten Cederholm (A), Jesper 
Witttenburg (A) og Pelle Andersen-Harild (0).
Imod stemte Kristian Moberg (V), Ole Søbæk (C) og Jørgen Bech. (V).

Indstillingen godkendes.

Udvalget er indstillet på at genoptage sagen - og dermed ansøgningen - som en lokalplan-sag.

• dokumenter til udvalget 
39 Udkast til sundhedspolitik i høring i fagudvalg 

Lovgrundlag
Sundhedsloven § 119 stk. 1 og 2.

Sagsfremstilling
På Byrådsmødet den 28. januar blev det besluttet, at udkastet til sundhedspolitikken sendes i høring. 
Høringsparterne omfatter alle fagudvalg, Ældrerådet, Handicaprådet, Kulturrådet, Idrætsrådet, skolebestyrelser, 
områdebestyrelser på daginstitutionsområdet og pårørenderåd. Ligeledes er udkastet til sundhedspolitikken i 
bred borgerhøring, som annonceres gennem kommunens hjemmeside samt i lokalavisen.

Høringsperioden løber frem til 7. april 2015. Efter høringsperioden vil alle høringssvar blive behandlet, og 
sundhedspolitikken vil blive forelagt for Byrådet til endelig godkendelse i juni 2015.

Sundhedspolitikken skal fungere som den overordnede ramme for den sundhedsfremmende og forebyggende 
indsats frem til 2020. Sundhedspolitikken er en kort politik bestående af vision, bærende principper og temaer 
med dertilhørende politiske målsætninger.



Side 10

Efter sundhedspolitikken er godkendt i Byrådet, vil der ud fra hvert tema blive udarbejdet handleplaner med aktiv 
inddragelse af borgere, interessenter samt alle fagområderne i kommunen. En samlet handleplan til 
sundhedspolitikken forventes færdig til godkendelse i Byrådet i december 2015.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Sundhedschefen indstiller til Teknisk udvalg, at:

1. Sundhedspolitikken drøftes.
2. Høringssvar afgives i referatet.

Beslutning
Teknisk Udvalg har drøftet sundhedspolitikken, og finder den tværfaglige tilgang til at løfte den 
sundhedsfremmende og forebyggende opgave interessant. Teknisk Udvalg ser særligt en mulighed for 
samarbejde om udmøntningen af målsætningerne for trivsel i sundhedspolitikken, og indgår gerne i en dialog om 
at skabe og sikre let adgang til natur, byrum og faciliteter, som inspirerer til samvær, leg og bevægelse.

• Sundhedspolitik udkast
40 Servicemål - Mål for kommunens saqsbehandlinqstid ved behandling af byggesager 

Lovgrundlag
Byggelovens § 21 stk. 3 og Bygningsreglement 2010 kapitel 1.16, foreskriver at kommunalbestyrelsen hvert år i 
januar måned skal fastsætte og offentliggøre mål for kommunens sagsbehandlingstid ved behandling afen 
byggesag.

Sagsfremstilling
En ændring af byggeloven pr. 1. januar 2014 fastsætter at kommunalbestyrelsen hvert år i januar måned skal 
fastsætte og offentliggøre mål for kommunens sagsbehandlingstid ved behandling afen byggesag.

Servicemålene skal således angive sagsbehandlingstiden fra det tidspunkt, hvor ansøgeren har indsendt en 
ansøgning om byggetilladelse, der fra ansøgerens side er fuldt oplyst, og frem til, at kommunen rent faktisk 
træffer den endelige afgørelse i sagen. Den del af sagen, som kommunen som myndighed skal oplyse, herunder 
at foretage partshøring og tilvejebringe oplysninger, som det ikke påhviler ansøgeren at indhente m.v., regnes 
således med i den sagsbehandlingstid, kommunen opstillersom servicemål.

Kommunalbestyrelsen skal som minimum fastsætte ét servicemål, men kan også fastsætte flere servicemål, 
eksempelvis forforskellige bygningstyper, hvis kommunalbestyrelsen vurderer, at dette er hensigtsmæssigt. 
Kommunalbestyrelsen skal offentliggøre servicemålene, således at ansøgerne til enhver tid har mulighed for at 
orientere sig om en kommunes servicemål.

Den gennemsnitlige sagsbehandlingstid for en byggesag var i 2014:
• 20 dage for ukomplicerede byggesager (f.eks. enfamiliehus, sommerhuse og tilbygninger hertil).
• 21 dage for komplicerede byggesager (f.eks. erhvervs- og etagebyggeri samt tilbygninger hertil).
• 8 dage for anmeldelsessager (disse skal besvares indenfor 14 dage).

Tallene er fra BBR, inkl. naboorientering/partshøring og fra fyldestgørende materiale er modtaget.
Sager der skal behandles på udvalg skal tillægges 3-5 uger.

- Der foretages, så vidt det er muligt, straksbehandling af fuldt oplyste byggesager der ikke kræver andre 
tilladelser og/eller dispensationer.
- Stormflodssager bliver opprioriteret.
- Erhvervssager bliver opprioriteret.

Det vurderes at sagsbehandlingstiden er på et fint niveau og administrationen oplever generelt ikke utilfredshed 
hos vores ansøgere.
Ansøger modtager kvitteringsbrev indenfor 1-3 dage, hvoraf den forventede sagsbehandlingstid vil fremgå.
Selve servicemålene i indstillingen er de sagsbehandlingstider administrationen vurderer kan overholdes. Der vil 
dog være udsving hen over året.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.
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Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. De gennemsnitlige sagsbehandlingstider for 2014 lægges på kommunens hjemmeside og servicemålene 
for 2015 sættes til følgende:

1-2 uger for anmeldelsessager.
3-5 uger for sager uden dispensation/helhedsvurdering.
6-10 uger for øvrige sager og sager med dispensation/helhedsvurdering.

Servicemålene er fra der er modtaget fyldestgørende materiale.

Beslutning
Godkendt.

41 Politisk behandling af høringssvar til brug for Miljøvurdering af Vinge Centrum 

Lovgrundlag
planloven og VVM-bekendtgørelsen 

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har i februar 2015 foretaget den lovpligtige høring i henhold til planloven og VVM- 
bekendtgørelsen i forbindelse med planlægning for Vinge Centrum. Når Vinge er fuldt udbygget er den på 
størrelse med Frederikssund by og bør have de samme muligheder for etablering af detailhandel som 
Frederikssund By. Dette sikres ved, at der i kommuneplanen gives mulighed for etablering af 75.000 m2 
detailhandel indenfor kommuneplanramme 2.6 forVinge Bymidte. Udvikling af detailhandlen i byen bliver styret 
via lokalplanlægning af området. Den kommende lokalplan forVinge Centrum vil udlægge et noget mindre areal 
til detailhandel. Derudover vil parkeringsnormen for Frederikssund By blive overført til Vinge Centrum. Ligesom 
der vil blive fastsat særlige bestemmelserom etablering af cykelparkeringspladser.

I forhold til Miljøvurdering af Vinge Centrum, har administrationen fået en rådgiver til at udarbejde et notat om, 
hvilke emner som særligt skal belyses i miljøvurderingen. Det drejer sig om;
• påvirkning af Tvinsmosen og bilag IV-arter
• påvirkning og løsning af trafikale forhold
• støjpåvirkning og sikring af støjfølsom anvendelse (fx boliger) mod støj fra jernbanen, veje og fremtidig støj 

fra aktiviteter i byen
• påvirkning af kulturarven
• Påvirkning af den eksisterende og fremtidige bosætning i Vinge, herunder påvirkning af de omkringliggende 

naboer til Vinge Centrum, særligt i anlægsfasen.

Derudover skal det belyses, hvordan grundvandet påvirkes og hvordan Natura-2000 påvirkes (udledning til 
Roskilde Fjord).

Der er i høringsfasen kommet 2 høringssvar. Det ene er fra Dansk Cyklist forbund i Frederikssund, som roser 
kommunens påtænkte parkeringsnorm for cykelparkeringspladser og har konkrete forslag og ønsker til 
udformning og administration i praksis. Derudover er der kommet et høringssvar fra Kulturstyrelsen, som udover 
lidt tekniske spørgsmål gør opmærksom på, at planlægningen af Vinge Centrum giver en unik mulighed for at 
sikre ikke fredede gravhøje og beskyttede og ikke beskyttede jord- og stendiger i planlægningen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling:
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Der udlægges 75.000 m2 detailhandel i et kommuneplantillæg for Vinge Centrum. Parkeringsnormen 
fastsættes til atvære den samme som i Frederikssund By. Der stilles krav om etablering af 
cykelparkeringspladser.
2. Rådgivers anbefalinger tages til efterretning og der tilføjes krav om, at påvirkning af Natura 2000 og 
grundvandet skal indgå i miljørapporten, der følger med den kommende planlægning for Vinge Centrum.
3. Gældende lovgivning på området for beskyttelse af fortidsminder tages til efterretning, men der stilles ikke 
yderligere krav om sikring af fortidsminder inden forVinge Centrums arealer.

Beslutning
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Anbefales.

• høringssvar om cvkelnormerinq fra dansk cyklist forbund
• Høringssvar Vinge fra Kulturstvrelsen

42 Bemyndigelse til ændring af Vestforbrændinqs kassekredit 
Lovgrundlag
Lov om kommunernes styrelse § 60.
Lånebekendtgørelsen.

Sagsfremstilling
Vestforbrændings bestyrelse har den 22. oktober 2014 besluttet at anmode medlemskommunerne om 
bemyndigelse til løbende at kunne ændre Vestforbrændings kassekredit til det til enhver tid gældende 
maksimum for låneoptagelse og i øvrigt i overensstemmelse med Vestforbrændings vedtægt.

Baggrunden for anmodningen er, at Vestforbrænding ønskerat nedbringe deres kontante likviditet, som p.t. ikke 
giver afkast, og i stedet erstatte en del af den kontante beholdning med såkaldte REPO-obligationer. REPO- 
obligationerne giver, i modsætning til kontante indskud, et afkast, og kan - når der er brug for ekstraordinær 
likviditet - stilles som sikkerhed for lån. Dermed opnås et løbende merafkast, samtidig med, at Vestforbrænding 
har adgang til den fornødne driftslikviditet.

Brug af REPO sidestilles ifølge lånebekendtgørelsen med låneoptagelse. Vestforbrænding har siden 2005 haft 
bemyndigelse til at optage kassekredit på 50 kr. pr. indbygger, svarende til 42,5 mio. kr. Lovens maksimum er 
125 kr. pr. indbygger, svarende til 113,7 mio. kr., og bemyndigelsen vil således give Vestforbrænding mulighed 
forat veksle 71,2 mio. kr. fra kontant likviditet til REPO-obligationer, og dermed et større afkast.

Økonomi
Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling
Sekretariats- og udviklingschefen indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
at:

1. Anmodningen imødekommes.

Beslutning
Anbefales.


